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Folytatás a 3. oldalon 

Aláírásgyűjtés a margittai szemét ellen 

 Ismét billentyűzetet ragadok, hogy szakmai 

szemmel vizslassam a margittai szemét befogadásának 

ügyét. Mi most befogadjuk önként és dalolva egy me-

gyei jogú város (17000 lakos) 2400 tonna/évi tételű 

hulladékát. Nem mondhatunk mást, a határozatban ez 

szerepel, a fórumon említett három hónapos határidő 

ott lett meglobogtatva először. Az elkövetkezendőkben 

részletesen fogom boncolgatni a tényeket, mi miért 

nincs a helyén. 

 Az első és legfontosabb egy hulladéklerakónál 

az elhelyezés: ne legyen közel a településhez, védett 

legyen a szél, kártevők ellen és ne legyen vízbázis kö-

zelében. Ezek közül a feltételek közül egyik sem telje-

sül. Nemrég egy Bank utcai lakos jelezte, hogy az isko-

la környékét ellepték a patkányok és a kígyók száma is 

megugrott. Szél ellen semmi nem véd, a könnyű hulla-

dékot nyugodtan viheti, ahova csak akarja, a kellemet-

len szagokról nem is beszélve. A közvetlen közelében 

helyezkedik el a Rinyu tó, amiből az emberek rendsze-

resen halásznak. Elárulom, hogy a halak azon élőlé-

nyek közé tartoznak, amik indikátor (jelző) fajokként is 

funkcionálnak, mivel nagyon jól akkumulálják 

(felveszik – a szervezetükbe építik) az életterüket ért 

szennyezést. Ebből következik, hogy a tóból kifogott 

halakat szépen lassan mérgezi a szeméttelepből szivár-

gó csurgalékvíz. A személyi higiénia is teljesen záró-

jelbe van téve, hiszen a környező lakosok közül néhá-

nyan rendszeresen guberálnak, szabad utat engedve az 

egyes fertőzések tovaterjedésének. 

 Térjek ki arra is, hogyan kell a dombépítéses 

technológiát kivitelezni. Ha már kiválasztottuk a he-

lyet, elő kell készíteni azt: kivájni – pár fok lejtéssel, 

betömöríteni, ezután jönnek a szigetelő rétegek (fólia, 

geotextília, különböző méretű kavics és fövényréteg – 

ebbe beépített csurgalékvíz elvezető rendszerrel és 

mintavevő kutakkal).  Ezekre a lépésekre, tegyük fel, 

nem volt pénz, ezt meg is érthetjük, hisz mindig is so-

kat fordítottak városatyáink az utak rendbetételére. 

DE! Ha ezek kimaradtak, legalább kezelni kellene. A 

dombépítést szisztematikusan kell végezni. A beérkező 

hulladékot folyamatosan kell tömöríteni, nem csak fel-

nyomni a tetejére amennyire csak lehet, mert így igen-

csak hamar betelik. Már korábban megállapították, 

hogy a szeméttelepünket pár éven belül be kell zárni és 

így még rohamosabban éri el a „nyugdíjazást”, arról 

nem is beszélve, ha betelik, a legközelebbi lerakó 

Nagyváradon van, ami igencsak borsos lesz. 

 Itt térnék át a 2400 tonnára. Az első dolog az, 

hogy óriási mennyiség a szeméttelep befogadóképes-

ségéhez mérten, arról nem is beszélve, hogy a határo-

zatban Margitta municípium hulladékáról van szó – 

Érmihályfalva hulladéktermelése ennél jóval több volt 

már évekkel ezelőtt. A második a városon végigdübör-

gő szemétszállítók robaja és útrongáló szerepe. A har-

madik a megnövekvő szennyezés mértéke. Nyakó Jó-

zsef polgármester kijelentése, miszerint ez NEM KÖR-
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Czeglédi Júlia 

Az  Érintő 2013. március - áprilisi  számában megje-

lent, hogy a CEC Bank hitel összege 2.375.799,49, amely 

2006-ban a vízhálózat kialakítására lett fölvéve. Chiș 

Gheorghe tanácsos úrtól kaptunk pontos felvilágosítást ezzel 

kapcsolatban. Ennek az összegnek a  kamat költsége 

1.410.154,70,  amihez hozzáadódik a kezelési költség    

.337,14 is, így összesen  a visszafizetés  4.032.291,33 lej. 

Bár a Néppárt 2012-ben többször is kért információt ezzel 

kapcsolatban, ezidáig csak szóbeli és részleges felvilágosí-

tást kaptunk. Ezúton is köszönjük a tanácsos úr konstruktív 

hozzáállását.  

Többször is szóba került, az elmúlt időben, hogy 

sikeresen rendeztük a város adósságát. Előrelépés történt, 

bár a hitel még nincs végleg rendezve. Kormányjavaslatra a 

kincstártól vettünk fel 2013. március 14-én egy összeget, 

amellyel a korábbi hitelt kiváltottuk. Ennek értéke 

1.269.254,18 lej. Visszafizetése  2018-ra tolódik ki, az ösz-

szeg pedig 1.441.538,67 lej lesz. 

Az érmihályfalvi Néppárt frakció nem szavazta meg 

azt a megállapodást, amelyet a tanács az Érmihályfalváért  

Egyesülettel kötött, hogy a Nyíló Akác rendezvény pénzü-

gyét az említett egyesület koordinálja. Az egyesület alapítói 

tagsága a többségi városvezetés belső embereiből áll, így 

véleményünk szerint jelképesen sem beszélhetünk a civil 

szférával való partnerségről.  A Nyíló Akác megszervezésé-

hez a helyi tanács is hozzájárult nem kevesebb, mint 40.000 

lejjel. Kérdésünkre, hogy miért nem lehet más egyesülettel  

(is) megállapodást kötni, a válasz az volt, hogy az RMDSZ 

többségben van a tanácsban, így ők alapítottak saját egyesü-

letet, illetve a Nyíló Akác Alapítvány tavalyi elszámolása 

fölött nem rendelkeznek. 

A Néppárt nem szavazta meg a Báza területének el-

adását az Agrotex cég számára. A 26.720  m2     terület, ami a 

város tulajdonát képezte 3 €/   m2-es  áron került az Agrotex 

tulajdonába. Mivel a cég a területen álló épületeket 

„idejében” megszerezte, lehetővé vált a közvetlen alku és 

nem volt szükséges licit kiírása. 2008-ban a 17-es határozat 

alapján, a tanács eladott egy 4735 m2 területet 14,03€ / m2 

áron. Úgy gondoljuk, hogy ez a központi terület városunk 

egyik utolsó köztulajdonban lévő nagyértékű ingatlana volt, 

Ezt az értékesítési árat elfogadhatatlannak gondoljuk. Ez a 

telek lehetővé tett volna olyan beruházásokat, amelyek több 

100 munkahelyet biztosítottak volna az Érmelléknek. 

 

Gasztronómiai versenyfutás 

 Vasárnap, május 19-én ismét összegyűlt egy lelkes 

csapat, hogy lefőzze a sátor környékére tévedőket. 

 A szokáshoz híven ismét megrendezésre került a 

Nyíló Akác utolsó napján a gasztronómiai versenyfutás elne-

vezésű főzőverseny, ahol idén az érsemjéni EMNP csapat is 

erősített minket. A készített bográcsgulyás különdíjat nyert a 

versenyen. A sátraink egészen délután hatig tárt karokkal 

várták az arra tévedő "megfáradt vándort" egy kis erőgyűjtés 

erejéig. 

 Remek csapat, jó idő – ez persze nem rajtunk múlt, 

kitűnő hangulat, remek étel és vendéglátás. Mit lehet még 

ehhez hozzáfűzni? Jövőre ugyanitt találkozunk és versenybe 

szállunk! 

Kecskés Zoltán 
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Folytatás az 1. oldalról 

Aláírásgyűjtés a margittai szemét ellen 

NYEZETSZENNYEZÉS, téves. Az, hogy csere történik csu-

pán Érmihályfalva újbóli kihasználásának takargatása. Gon-

doljunk csak bele, mekkora mennyiségű szennyvíz az, amit 

elvihetnek (ha valóban elviszik) cserébe ezért az iszonyatos 

mennyiségű hulladékért, figyelembe véve azt, hogy a 

szennyvíz eltávolítását helyben magánemberek végzik. Pa-

rancsra senki sem fog Margittáig kocsikázni egy tele tankkal, 

hogy ott ürítse ki, vagy ha igen, megugranak a szippantási 

költségek. A város tulajdonában lévő néhány kocsi meg eny-

hén szólva édeskevés. 

 Mivel nem voltak megkérdezve, ezért a Zöld Kom-

mandó tagjai felháborodásuknak adtak hangot és ezért egy 

rendkívüli gyűlést hívtak össze velük, ahol több fedősztorit 

próbáltak megetetni velük, csak hogy elhallgattassák őket. 

Akkor az hangzott el Nyakó József polgármester szájából, 

hogy az egész csak papíron fog létezni és ő eléfekszik, ha 

egy kocsi szemetet is behoznának ide Margittáról. Valami-

kor június elején megkezdték a hulladék lerakását nálunk… 

 Nemrég értesülhettünk arról is, hogy a hulladékválo-

gatónk miatt felfüggesztették Bihar megye szelektív hulla-

dékgazdálkodásának támogatását az Európai Bizottságtól, 55 

millió eurótól eshetünk el emiatt, mivel Natura 2000 terület-

ben lett elhelyezve a szelektív hulladékgyűjtő állomás. En-

nek működésével még nem is lenne gond, de az elhaladó 

forgalom zavarja a természetvédelmi terület vadállományát 

(az információ a Jurnal Bihoreanból származik). 

 Végezetül ezúton szeretnénk szólni a lakossághoz, 

hogy Czeglédi Júlia EMNP tanácsos aláírásgyűjtést kezde-

ményezett ezen tanácsi határozat megtámadására, ugyanis 

egy hónap áll bárki rendelkezésére ehhez. Mindenkit, aki a 

környezetet vagy saját nyugalmát és egészségét szeretné 

megóvni megkérek, hogy írjon alá egy ilyen ívet. Mutassuk 

meg, hogy nem tehetnek meg bármit velünk kényükre-

kedvükre!  

Érkezik a margittai szemét—2013 június 12 

Ingyencirkusz Mihályfalván 
Veszekedésbe torkollt a pénteki lakossági fórum 

 A péntek délutánra Mihályfalván meghirdetett la-

kossági fórumon mintegy kétszázan vettek részt a 2500 ki-

küldött meghívónak és a két terítékre kerülő, szinte az egész 

várost foglalkozató témának köszönhetően. 

 Az egyik napirendi pont a Bernáth József Reformá-

tus Iskola épületében működő, úgynevezett step by step-

osztályoknak a Zelk Zoltán Gimnáziumba való átköltözteté-

se lett volna, a másik a margittai szemétszállításról kelt má-

jusi tanácsi határozat. Terítéken volt még Nyakó József pol-

gármester és Karsai Attila alpolgármester éves tevékenységi 

beszámolója is, de a két téma körüli heves vita után alig ma-

radt ezekre idő, na meg érdeklődő. 

 A step by step-osztályok és napközisek elköltözteté-

sét azzal indokolta az elöljáróság és Csengeri Csongor isko-

laigazgató, aki önkormányzati képviselő is egyben, hogy túl 

sok az a 48 ezer lejes évi bérleti díj, amit az önkormányzat-

nak kell fizetnie a református egyháznak. 

 Először ifj. Szilágyi Ferenc néppártos önkormányza-

ti képviselői, majd szülői minőségben nyilatkozott. Méltány-

talannak ítélte az évek során kialakult és jól bejáratott egy-

ház és iskola viszonyának felbontását az önkormányzat és a 

reformárus egyház között kialakult nézeteltérések miatt. 

 Balázsné Kiss Csilla lelkipásztor is elmondta véle-

ményét, illetve felhívta az önkormányzat és a Zelk Zoltán-

iskola vezetőségének figyelmét arra a tényre, miszerint a 

bérleti díjat eddig is minden esztendőben visszafordították a 

tanintézet működtetésére, illetve körülményeinek szinten 

tartására. Továbbá egyeztetésre hívta a város és a gimnázium 

vezetőségét, ezzel is nyitást biztosítva a méltányos megegye-

zésnek. 

 Mivel a város vezetősége és a méltatlankodó szülők, 

Folytatás a 6. oldalon 
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Eladásra kerül az egykori Comcereal belterülete Érmihályfalván 

A mihályfalvi terményátvevő központ – az egykori 

Comcereal (Baza) – belterületének eladása körül hosszabb 

vita alakult ki az áprilisi tanácsülés keretében. Mivel a 

Comcereal csődbe ment, a felszámolás során a mezőgazda-

sági cég területén lévő épületeket a nagykárolyi Agrotex vet-

te meg. Utóbbi az épületekhez tartozó, mintegy 2,7 hektár 

belterületet is megvásárolná, ám jóval a terület értéke alatti 

árajánlatot tett a városnak.  

Ifj. Szilágyi Ferenc néppártos tanácsos azzal érvelt a 

beltelek eladása ellen, hogy a kialkudott négyzetméterenkén-

ti 3 euróval a város csak elkótyavetyélné a telket, ugyanis 

annak más rendeltetést is lehetne biztosítani a későbbiekben.  

Szilágyi ugyanakkor a felszámolt cég elmaradt és 

felhalmozódott bérleti díja felől is érdeklődött, mely díj 26 

ezer lejre rúg, és amelynek igencsak meglenne a helye a je-

lenlegi szegényes városgazdálkodásban.  

Karsai Attila alpolgármester éppen a város szűkös 

anyagi helyzetére hivatkozva elmondta, a költségvetési 

„lyukak” nem teszik lehetővé a hosszabb alkut, és amúgy 

sem venne meg senki egy olyan területet, amelynek egy ré-

szén már amúgy is az Agrotex épületei, silózói és egyéb tá-

rolói vannak. Utóbbit Krizsán Csaba RMDSZ-es önkor-

mányzati képviselő is hasonlóan látta. Így az alkut lebonyo-

lító bizottság jobbnak látja a kiegyezést az azonnal fizető 

céggel. A nagykárolyi vállalat egyébként szintén terményát-

vevő tevékenységet folytat majd, ami a környékbeli gazdák 

szempontjából sem elhanyagolandó tény.  

 Gheorghe Chiş RMDSZ-es tanácsos és pénzügyi 

bizottsági elnök is egyben, megerősítette a Karsai és a Kri-

zsán által mondottakat, miszerint az üzletből úgysem lehetett 

volna többet nyerni, a városnak pedig azonnali jövedelemre 

van szüksége.  

Nyakó Józef polgármester a Comcereal adósságáról 

elmondta, hogy az önkormányzat erre való igényét már to-

vábbította a cégfelszámoló bizottságnak, mely remélhetőleg 

számol ennek törlesztésével is. 

A belterület eladására előterjesztett határozat-

javaslatot illetve a kialkudott 3 eurós négyzetméterenkénti 

árat a négy néppártos tanácsos ellenszavazatával elfogadta a 

döntéshozó-testület. 

Az egykori terményátvevő cég főépülete  

[Forrás: www.reggeliujsag.ro —Sütő Éva] 

Alkotmánymódosítás: etnobizniszen dolgozik a tulipánszövetség 

Az Erdélyi Magyar Néppárt (EMNP) szerint "a minden kö-

rülmények között kerülendő és káros etnobizniszre" szolgál-

tat ékes példát az alkotmány.  

Ugyanakkor az EMNP üdvözli, hogy a román alkotmány-

módosító parlamenti bizottság elfogadta a kisebbségek sza-

bad jelképhasználatára vonatkozó javaslatot, és a kulturális 

autonómia lehetőségét is beiktatta az alaptörvénybe, de ag-

gasztónak tartja, hogy nem a közösség, hanem "a nemzeti 

kisebbség törvényes képviselője" hatáskörébe utalják az au-

tonómia-intézmények létrehozási jogát. 

A Toró T. Tibor EMNP-elnök által jegyzett csütörtöki köz-

leményben a néppárt úgy véli: az alkotmány vitatott cikke-

lye alapján a Romániai Magyar Demokrata Szövetség 

(RMDSZ) csúcsvezetése "lehetőséget kap arra, hogy - a kö-

zösség nevében fellépve, de annak demokratikus ellenőrzése 

alól kivonva magát - kisajátítsa a kulturális autonómia intéz-

ményeinek létrehozását és működtetését". Az EMNP szerint 

ezzel "a minden körülmények között kerülendő és káros et-

nobizniszre" szolgáltat ékes példát az alkotmány. A párt úgy 

véli, a demokrácia alapelveinek mondana ellent, ha egy szűk 

csoport szerezné meg a kizárólagos döntési hatáskört, ami-

kor "az erdélyi magyar társadalom két évtized késéssel 

Folytatás a 7. oldalon 
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Folytatódnak a kihelyezett konzuli napok Érmihályfalván! 

Első alkalommal volt lehetőség az útlevélkérelmek benyúj-

tására is...  

Az Erdélyi Magyar Nemzeti Tanács által működtetett 

érmihályfalvi Demokrácia Központban június 6-án újabb ki-

helyezett konzuli napot tartottak a kolozsvári magyar főkon-

zulátus munkatársai. A honosítás iránt érdeklődők előzete-

sen bejelentkezhettek az ügyintézőknél, eszerint zajlott az 

ügyfélfogadás az irodában. A honosítási kérelmek benyújtá-

sa, az anyakönyvi kivonatok kiosztása, illetve a gyermekek 

anyakönyveztetése mellett első alkalommal volt lehetőség 

az útlevélkérelmek benyújtására is. Összesen tizenhárom 

személynek sikerült leadnia az útlevélkérelmét, mindemel-

lett kétszáznál is több honosítónak nyújtottak segítséget 

dossziéjuk összeállításában. Minden felmerülő problémát 

sikerült megoldani, így mindenkinek átvették a honosítási 

kérelmét. Az EMNT-irodában (Köztársaság utca 40. szám) 

továbbra is várják a magyar állampolgárságot igénylő sze-

mélyeket, illetve azokat, akik anyakönyvi irataikat szeretnék 

kézhez venni. Az útlevélkérelmek benyújtására a legközeleb-

bi konzuli napon lesz lehetőség. Érdeklődni a 0259/35-55-52

-es telefonszámon lehet.  

Erdélyi és partiumi önkéntesek a magyarországi gátakon 
Az Erdélyi Magyar Nemzeti Tanács (EMNT) és az Erdélyi Ma-

gyar Néppárt (EMNP) kezdeményezésére, Szatmár, Bihar és 

Máramaros megyékből induló segítők (Érmihályfalváról 7-

en) – mintegy százan – szombaton és vasárnap Dunabog-

dány település déli oldalán található, 4 kilométer hosszú 

védvonalat erősítették. Éjt nappallá téve, a véd- és hadszer-

vezetek irányítása mellett a partiumiak egy kétsoros védvo-

nalat építettek homokzsákokból a bicikliútként szolgáló töl-

tés mentén, majd igyekeztek megelőzni, hogy áttörjön a víz. 

A folyamatos munkának köszönhetően sikerült elkerülni a 

kritikus helyzetet. A helyszínen Nagy József Barna, az EMNT 

partiumi régióelnöke, Zatykó Gyula, a Néppárt alelnöke és 

Csomortányi István, Bihar megyei Néppárt-elnök irányította 

a partiumi önkéntesek munkáját. Tőlük megtudtuk: példát-

lan összefogás volt tapasztalható a településen, mindenki 

maximálisan teljesített. Mivel szombat hajnalban lezárták a 

11-es főutat Dunabogdány és Visegrád között, a 38-as kilo-

méterszelvénytől a 41-esig, katonai gépjárművekkel szállí-

tották őket a visegrádi ellátó helyre. A magánházak védel-

mében, a homokzsákok megtöltésében és a szivárgások 

megelőzésében egyaránt fontos szerepet vállaltak az önkén-

teseink. A két váltásban dolgozó partiumiak munkájára óriá-

si szükség volt mindaddig, míg levonult az ár. Az ottaniak 

szerint a vártnál mintegy 40 centiméterrel magasabban te-

tőzött a Duna. A délután folyamán az önkéntesek munkáját 

a Belügyminisztérium állományához tartozó, mintegy 200 

fős mentőcsoport vette át, így vasárnap estére hazaérkeztek 

a partiumiak.  

A székelyföldi és belső-erdélyi csoport szombat délben érke-

zett Esztergomba. A hosszú és kimerítő út után munkához is 

láttak a belvárosban, a Mária Valéria híd közelében, ahol a 

védműveket erősítették homokzsákokkal. Később a Dunaka-

nyarhoz irányították őket, ahol nagy szükség volt a segítsé-

gükre.  [Forrás: Erdélyi Magyar Nemzeti Tanács sajtóirodája] 

mailto:DEKOZERMI@GMAIL.COM
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Folytatás a 3. oldalról 

[Forrás: www.reggeliujasag.ro - Sütő Éva] 

illetve az egyházi iskola és napközi képviselete a folytonos 

hangzavar és a hangos véleménynyilvánítások közepette 

nem tudott szót érteni, érdemben semmilyen megegyezés 

nem született. 

 Ennek következtében rátértek az egész várost érintő 

szemétügyre, a téma hetek óta közbeszéd tárgya mind 

mihályfalvi, mind megyei szinten. 

 A fórumon egy margittai delegáció is részt vett. 

Pocsaly Zoltán polgármester mellett Horváth Sándor, a Be-

rettyó-parti város szemétgazdálkodásának aligazgatója, vala-

mint dr. Szabó József újszülött-gyógyász szakorvos is jelen 

volt. Utóbbitól hosszú beszámolót hallhattak a mihályfalviak 

a margittai kórház anyagi helyzetéről, amely, mint később 

kiderült, azt a célt szolgálta, hogy a Móka-parti város a helyi 

kórház áldozatos működtetése ellenében segíteni tartozik 

Margittának a szeméttárolási ügyben. Ezt megelőzően 

Pocsaly Zoltán, illetve Horváth Sándor is felszólalt, majd 

Pap Sándor, a mihályfalvi néppárt-szervezet elnöke is. Idő-

közben megérkezett Csomortányi István, az EMNP megyei 

elnöke, aki szót kért a városi elöljáróságtól, de a füttyszavak-

tól és a bekiabálásoktól nem tudta elkezdeni sem mondandó-

ját. Az ezt követő szóváltások és polémiák, illetve a szemét-

ügyről való figyelemelterelési manőverek, szófacsarások és 

az időhúzás szinte Caragiale-hangulatot keltett a teremben, 

annál is inkább, mivel Nyakó József polgármester nem volt a 

helyzet magaslatán, akkor sem, amikor egy erősen ittas, a 

„közügyek iránt érdeklődő” polgárt is a mikrofonhoz enge-

dett, nem is egy alkalommal. 

 A 2400 tonna margittai szemét ellen összegyűlt alá-

írásokról azonban annál kevesebb szó esett, ennek következ-

tében ez ügyben sem született semmi konkrétum. 

 A polgármesteri és az alpolgármesteri beszámolók 

elhangzottak ugyan, de már negyedannyi hallgatóság előtt, 

mivel időközben az adófizető polgárok megunván az ingyen 

cirkuszt, elszállingóztak. Volt azonban egy figyelemre méltó 

mozzanata is az úgynevezett fórumnak: többször is elhang-

zott mind a helyi, mind a margittai elöljáróktól, hogy a meg-

állapodás csak három hónapra szól. Utóbbi tényt azonban 

sem a határozattervezet nem tartalmazta, sem az ominózus 

tanácsülésen nem hangzott el. Az időközben hivatalossá vált 

tanácsi határozatban szintén nem szerepel. 

 

 

Ingyencirkusz Mihályfalván  

Adománygyűjtés az árvízkárosultaknak  

 Az Erdélyi Magyar Nemzeti Tanács és az Erdélyi 

Magyar Néppárt önkéntesei tevékenyen  kivették részüket a 

Duna mellett, az árvíz elleni védekezésből. 

 A levonuló ár nyomán tetemes anyagi kár keletke-

zett. „Most mindannyian kivehetjük részünket a segítség-

nyújtásból” – írják felhívásukban. Kérik mindazokat, akik 

támogatásukkal segítenének a bajba jutottakon, adományai-

kat a következő számlaszámra helyezzék el, vagy utalják át. 

Asociatia EMNT Egyesület: RO58 OTPV 2000 0034 5078 

RO01. Kérik, az utalásnál az „adomány, nemzeti összefo-

gás” mottót használják. 

 Mindazok, akik nem kívánnak élni a bank nyújtotta 

lehetőséggel, adományaikat leadhatják a nagyváradi EMNT-

irodában (Széles, ma Menumorut utca 23. szám) munkana-

pokon 9–17 óra között, az érmihályfalvi EMNT-irodában 

(Republicii utca 40. szám) munkanapokon 9–17 óra között, a 

margittai EMNT-irodában (Republicii utca 47. szám) min-

den munkanap 9–15 óra között, valamint a nagyszalontai 

EMNT-irodában (Kossuth Lajos u. 4. szám) hétfőn és ked-

den 10–16 óra, szerdán és csütörtökön 14–19 óra között. 

[Forrás: Erdélyi Magyar Nemzeti Tanács sajtóirodája] 
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Erőt felmutató, hatalmas kongresszust szervezett az RMDSZ 

Csíkszeredában, már előkészítésével, a meghívottak listájá-

val, de e rendezvény minden mozzanatával szándékoztak 

demonstrálni: a romániai magyarságnak ők az egyetlen hite-

les képviselői. 

Lám, csak velük áll szóba a román hatalom, előttük hajt fejet 

az ellenzék, s még a magyarországi vezetők is belátják, meg-

kerülhetetlen a tulipános szövetség Erdélyben. S való igaz: 

az RMDSZ a legerősebb magyar szervezet Romániában, de 

– tetszik, nem tetszik – nem az egyetlen. Hiába nem vesznek 

tudomást a két kis pártról, az autonómiaharcos civil kezde-

ményezésekről, azok léteznek, levegőnek tekintésük még 

nem tünteti el őket a politikai-közéleti porondról. 

Érdekes kettősség jellemezte az RMDSZ 11. kongresszusát: 

nyitásról, összefogásról, együttműködésről beszéltek, de 

kirekesztő módon viselkedtek. Miközben Kelemen Hunor 

sikerként emlegeti, hogy elérték a MOGYE magyar karának 

létrehozatalát, a terembe sem engedték be az éppen ezért a 

magyar karért tüntetőket, s miközben a Székelyföld autonó-

miájának kiharcolását elsődleges célkitűzésként határozták 

meg, amint Katona Ádám felemlegette, még vendégként 

sem voltak hajlandóak fogadni azt a Székely Nemzeti Taná-

csot, amely nem politikai párt, hanem erős civil köztestület, 

és amely évek óta ezért az egy célért harcol.  

Húsz év után úgy tetszik, autonómiaügyben az RMDSZ vég-

re megcselekedné mindazt, amiről 1993-ban a brassói kong-

resszuson határozott. Csakhogy akkor még valóban egyedül 

volt az erdélyi magyar politikai prérin, valós ernyőszervezet-

ként próbálta biztosítani a sokszínű hazai magyar társadalom 

képviseletét. Mára ez lényegesen módosult, s az autonómia-

küzdelem magányos harcosa sem lehet, mert míg az 

RMDSZ két választás között mindvégig sunyított, Bukarest-

ben, kormányon keresve a boldogulás lehetőségeit, mások 

statútumokat alkottak, nagygyűléseken hívták fel a figyelmet 

a székelyföldi, erdélyi igényre, s ha mást nem, de azt elérték, 

hogy ma már a magát egyetlennek tartó szövetség is kényte-

len ismét zászlajára tűzni e célt. 

Ne használjuk belső csatározásainkban fegyverként az auto-

nómia ügyét – ezzel a felhívással fordult a „magyar politikai 

tényezőkhöz” Kelemen Hunor. E bejelentés csak annyiban 

meglepetés értékű, hogy mindmáig se figyelemre, se konzul-

tációra nem tartották méltónak azokat, akik ez idáig ugyane-

zért küszködtek, s ismét azt előlegezték meg: továbbra is 

diktátumszerűen óhajtanak eljárni, a széles körű konzultáci-

ót, partnerkeresést csak a román hatalomhoz való dörgölő-

zésben tartják fontosnak.  

Nehéz komolyan venni s valósnak tekinteni szándékukat, ha 

éppen a legfontosabb, ma már szinte közhelyszerű tézist 

hagyják figyelmen kívül, miszerint autonómiát csak együtt, 

összefogással lehet elérni. Együtt azokkal is, akik ma párt-

diktatúrán kívül is keresik a jövőt. 

 

 

Kirekesztősdi 

[Forrás: Farkas Réka - Háromszék] 

Alkotmánymódosítás: etnobizniszen dolgozik a tulipánszövetség 

ugyan, de végre elindult a plurális demokrácia útján".  Az  

 

EMNP úgy látja, a román kormányzati többségnek az a tö-

rekvése is tetten érhető e döntésben, "hogy jó és rossz, (...) 

együttműködő és együttműködésre képtelen magyarokra, 

illetve magyar politikai szervezetekre ossza a közösséget". 

Az EMNP titkos alkut sejt a háttérben, amelynek - mint fo-

galmaz - "akár az is része lehet, hogy az erdélyi magyar kö-

zösség "törvényes képviselői" a közösség nevében egy kultu-

rális látszatautonómiáért cserében feladták a Székelyföld, 

mint önálló közigazgatási régió létrehozásának igényét. Az 

EMNP szerint ezáltal jelentősen csökkennek az erdélyi terü-

leti és személyi elvű autonómiák integrált rendszere megte-

remtésének esélyei.    

Az Erdélyi Magyar Néppárt arra szólította fel az RMDSZ 

parlamenti képviselőit, hogy ne váljanak cinkossá az ilyen 

típusú politikai érdekérvényesítésben. 

 

[Forrás: itthon.ma] 

Folytatás a 4. oldalról 

Toró T. Tibor  
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